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Juhász Éva, Timár László, dr. Vidákovics Béla helyi képviselők. 
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Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Szántó Marianna aljegyző, Ferencsák Sándorné pénzügyi 
irodavezető, Urbánné Kléri Szilvia humánágazati referens. 
 
Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 9 képviselő-testületi 
tagból 7 jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 
Tájékoztatja a Képviselő-testületet az ülés tervezett napirendjéről.  
 
A Képviselő-testület a nyilvános ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 
Az ülés tervezett napirendje: 

 
1. A 2013/2014-es tanévtől az önkormányzat illetékességi területén lévő saját tulajdonban álló 

köznevelési intézmények működtetése 
2. Egyebek 
 

ÜLÉSI 
 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 
 Napirend tárgya:        Előadó 
 
1.) A 2013/2014-es tanévtől az önkormányzat illetékességi területén   Bratu László 
 lévő saját tulajdonban álló köznevelési intézmények működtetése  polgármester 
  
Bratu László polgármester kijelenti nem érti a kormányzati szándékot, miért érinti az encsi 
önkormányzat adóját a diákotthonban lakó nem encsi gyerekek részére fenntartott diákotthon 
működtetése. A képviselő-testület hozott egy határozatot, melyben kifejezte azon szándékát, hogy 
köznevelési intézményeit átadja állami működtetésbe. Megjött a minisztériumi levél, amely szerint 
5 millió forint/ hó a fizetendő hozzájárulás összege. Ez a kb. 60%-os adóbevétel elvesztését tetőzi 
tovább, és az önkormányzati feladatként megmaradó konyhaüzemeltetés is további pénzeszközöket 
fog felemészteni. 
Ha csak az iskola működtetéséről lenne szó, akkor el lehetne azon gondolkodni, hogy megtartsuk-e 
a feladatot vagy sem. A jogszabályi kavalkád alapján azonban vélhetően a diákotthon és a nevelési 
tanácsadó is benne van a fizetendő összegben. 



Igazán abban lehet döntést hozni, hogy a két rossz melyik nem növeli tovább az önkormányzat 
2013- 2015 évekre vonatkozó adósságát. Visszatérni a kérdéshez 2015. augusztusban lehet. Ez a 
ténybeli oldal. 
A politikai oldal azonban elvárja, hogy a városi önkormányzatok megtartsák intézményeiket. Kb. 
215 önkormányzat döntött úgy, hogy nem tudja a jövőben vállalni a további működtetést. Az 
általános iskolai oktatás állami feladat, kivonul az önkormányzati kötelező feladatellátásból. 
Kérdés, hogy megtartása esetén a nem kötelező feladatból eredő veszteséget az állam kompenzálná-
e? Tállai államtitkár úr szerint 2013-ban lesz egy kiegyenlítő alap, de mi lesz 2014-ben, 2015-ben? 
Ráadásul semmilyen hiteles adat nem áll rendelkezésünkre a diákotthon működtetési költségeiről. A 
körülmények sem ismertek, hiszen eddig megyei fenntartású volt.  
Ha a diákotthon működtetése 20 millió forint, a nevelési tanácsadó 15 millió forint, az iskola pedig 
további 50 millió forint, akkor a konyhai költségekkel együtt már 100 millió forintnál tartunk és 
ennyi az önkormányzat várható összbevétele. Mi lesz a többi intézménnyel? 
A kincstár nem nyilatkozik, a minisztérium hallgat, Peresztegi Gergely külső szakértő úr adott 
bizonyos információt. Nincs segítség a döntéshez. 
A tisztánlátás végett hangsúlyozza, hogy a működtetési feladatok nem vállalása esetén is sok 
feladata lesz az önkormányzatnak, hiszen az étkeztetést, mint szociális ellátást nyújtó konyhát le 
kell választani az oktatásról és szolgáltatni kell január 01-től. Egyelőre közös a közszolgáltatások 
igénybevétele.  
A járás kapcsán sem lehet tudni, hogy milyen meglepetések fognak még érni minket. 
Reméli, hogy nem lesz diszkriminatív a kormány azokkal az önkormányzatokkal, amelyek nem 
tudják vállalni az oktatási intézményeik további működtetését. 
 
 

dr. Vidákovics Béla képviselő megkérdezi polgármestert, hogy elképzelhetőnek tartja-e, hogy 230 
önkormányzat diszkriminálásra kerüljön? 
 
Bratu László polgármester úgy véli, hogy ez előfordulhat. Az önkormányzatok cseppek a 
tengerben. 
 
dr. Vidákovics Béla képviselő megkérdezi, hogy valamennyi a működtetésről lemondó település: 
város? 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy igen. A törvényi fő irányvonal az, hogy üzemeltesse a 
város az illetékességi területén található saját tulajdonú oktatási intézményeit. Ha nem képes rá, 
akkor adhatja át. A tulajdonosi kötelezettségek attól még megmaradnak. 
 
dr. Vidákovics Béla képviselő megkérdezi, hogy nem lehetne a tulajdont átadni? 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy az nem kell az államnak. Az épület és a külső héjazat 
karbantartása marad. Új lesz a pályázati rendszer, amiben a benyújtott igények alapján határozzák 
majd meg, hogy melyik épületen mit kell megcsinálni és a jóváhagyást követően már nem kell 
külön pályázni. 
Az állam az oktatási dolgozókat átveszi, de azt nem tudjuk, hogy ki maradhat meg majd később, és 
azt sem, mi lesz a nyugdíj mellett dolgozókkal? Ezen kérdésekre a válasz leghamarabb január 
közepén várható. Idő azonban nincs. Két napon belül minden adatlapot ki kell tölteni és szerződést 
kell köti. 
Mai álláspont szerint öngyilkosság a diákotthon és a nevelési tanácsadó működtetésének 
bevállalása. 
Kijelenti, hogy véleménye szerint a forráshiányos támogatás 3. üteme azért nincs még elbírálva. 
Nem ismert az sem, hogy mi lesz a ki nem fizetett számlákkal. 
 
dr. Vidákovics Béla képviselő elmondja, hogy 100-120 millió forintos működtetési költségekkel 



számolt maga is a dolgozói bérekkel együtt a három intézmény esetében. Megkérdezi, hogy ehhez 
várható-e kompenzáció? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az ismert írásban már megjelent jogszabályokban 
ilyenről nincs szó. 
 
dr. Vidákovics Béla képviselő úgy véli, hogy ha az önkormányzat az oktatási intézmények 
működtetése miatt adósságot halmoz fel, akkor valakinek azt ki kell fizetni. Jelezni kell a 
szakminisztérium felé, ezért és ezért jutottunk ide, tessék fizetni. 
 
Karsai Attila képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke úgy véli, hogy ebben az 
esetben a döntést is kiveszik az önkormányzat kezéből. 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy azok a nagyvárosok, akik kötvényt bocsátottak ki és 
eltettek belőle, most pedig a felét megváltják nekik, azok köszönik szépen jól vannak. 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezető tájékoztatja a képviselőket, hogy érdeklődött az 
ÖNHIKI-ről. Azt mondták neki, hogy azért nincs még elbírálva, mert a kistelepülések 
hitelkonszolidációja után nem tudják, hogy mi marad. A megmaradó összegből a kifizetetlen 
oktatási intézményi számlákat szeretnék fedezni. 
 
Karsai Attila képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy azért nem 
tudott a diákotthon fenntartásáról a MIK pontos adatokat adni, mert közösek a beszerzések a 
diákotthon és a gimnázium esetében. Kb. 40 millió forint volt a költségvetése és 28 milliót kellett 
hozzátenni. Most kb.64 gyerek van benne. Biztos, hogy 25 millió forint feletti összeget kellene a 
működtetéséhez hozzátenni. A dolgozókat nem a diákotthon foglalkoztatja, hanem egy külső 
szervezet, akivel élő szerződése volt a megyei önkormányzatnak, majd a MIK-nek, de az, hogy a 
KIK átveszi-e őket, még nem ismert. 
 
dr. Vidákovics Béla képviselő úgy véli, még mindig az a kérdés, lesz-e kiegészítés? 
 
Bratu László polgármester elmondja, semmi sem biztos, csak az, hogy lemondás esetén nem lesz 
pozitív a város megítélése. 
 
Kléri Bertalan képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnöke úgy látja, hogy a Zrínyi 
iskola esetében a 60 millió forintos támogatás eddig is szükséges volt. Nem lehetne úgy dönteni, 
hogy az önkormányzat az iskoláját megtartaná, de a diákotthont és a nevelési tanácsadót nem? 
 
Bratu László polgármester felhívja a figyelmet, hogy az iskola és a konyha volt eddig kb. 60 millió 
forintjába az önkormányzatnak. 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezető elmondja, hogy a prognosztizált adatok alapján az 
iskola igényelt kiegészítése 60 millió forint és a konyháé további 20 millió. 
 
Karsai Attila képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke emlékezteti a 
képviselőket, hogy az étkeztetés is önkormányzati feladata a város illetékességi területén található 
valamennyi köznevelési intézmény vonatkozásában. 
 
Bratu László polgármester szeretné megtudni, hogy mennyi most a gimnáziumi étkező a Sodexo-
nál? 
 
Karsai Attila képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy az étkezés 
ára 604 Ft és a minősége kritikán aluli, így mindössze 8 diákotthoni lakó étkezik a gimnáziumban. 



 
Bratu László polgármester úgy véli ezt a létszámot az önkormányzat is be tudja vállalni. 
 
Karsai Attila képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, az 
önkormányzati étkeztetést, ha javul az ár-érték arány bizonyosan jóval többen fogják igénybe venni. 
 
Bratu László polgármester szavazásra bocsátja az előterjesztést és kéri a  testület döntését. 
 
Encs város Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

Encs Város Önkormányzata Képviselő-testületének 
126/2012.(XII.13) határozata 

A 2013/2014-es tanévtől az önkormányzat illetékességi területen lévő saját tulajdonban álló 
köznevelési intézmények működtetése tárgyában 

 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testület a 2012. évi CXXIV. törvény 32.§ 
(7) bekezdésével módosított a köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 97.§ 
(24) bekezdése alapján megerősíti azon szándékát, mely szerint 3000 fő 
lakosságszámot meghaladó településként Encs városa a következő naptári évben 
kezdődő tanévtől az önkormányzat illetékességi területen lévő saját tulajdonban 
álló köznevelési intézmények (a Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény, továbbá a Nevelési Tanácsadó, valamint a 
Diákotthon) működtetését nem képes vállalni, az Emberi erőforrások 
Minisztériuma Oktatásért Felelős Államtitkára értesítése szerinti 5052 ezer 
forint/hó hozzájárulási összeget 2013. január 1-je és 2015. augusztus 31-e közötti 
időszakban megfizeti. 
A képviselő-testület felhatalmazza a város polgármesterét és jegyzőjét, hogy a 
szükséges lépéseket tegye meg. 

 
Felelős: polgármester 
Határid ő: azonnal, illetve 2012. december 31. 

 
ÜLÉSI 

 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 
 
 Napirend tárgya:        Előadó 
 
2.) Egyebek          Bratu László 

            polgármester 
 
2.1 Az EVSC sportfejlesztési program utánpótlás-nevelési feladatok tárgyában benyújtott 
pályázata önerejének biztosítása támogatás formájában. 
 
Bratu László polgármester ismerteti a pályázati paramétereket és kéri a testület döntését. 
 
Encs város Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 
 

Encs Város Önkormányzata Képviselő-testületének 
127/2012.(XII.13) határozata 

Pályázati önrész biztosítása tárgyában 
 



Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztést megtárgyalta és úgy 
határozott, hogy a látvány-csapatsport támogatás elnyerése céljából az Encs Városi 
Sport Club részére az utánpótlás-nevelési feladatok ellátására a sportfejlesztési program 
megvalósításához 1.679.157.- Ft támogatást biztosít költségvetése terhére. 

 
Felelős: polgármester 
Határid ő: azonnal, illetve 2012. december 31. 

 
 
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést berekeszti. 
 
  
 

K.m.f. 
 

 Bratu László        dr. Szántó Marianna 
 polgármester                   aljegyző  


